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R O M A N I A
JUDETUL VRANCEA
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CONSILIUL LOCAL

P R O C E S V E R B A L
din 08 noiembrie 2012

Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr. 1 bis, are loc sedinta de indata a
Consiliului Local al Municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide sedinta de indata din 08.11.2012, sedinta convocata prin
dispozitia d-lui Primar 8212/ 07.11.2012, fiind o problema urgenta care trebuie discutata tinand cont ca de maine incepe campania
electorala. In acelasi timp informez ca ieri a avut loc tragerea la sorti pentru cele 7 locatii in care sunt panourile pentru afisaj, au fost
prezenti majoritatea reprezentantilor partidelor politice, nu au fost discutii pe marginea modului de impartire. Apreciem ca spatiile sunt
suficiente in sensul ca fiecare partid, alianta a primit 8 locuri de afisaj si pentru ca exista o singura candidatura din partea PSDM-ului a
primit un loc de afisaj in toate cele 7 locatii. Constatand ca in sala sunt prezenti un numar de 18 consilieri din totalul de 21 de consilieri
atat cat alcatuiesc Consiliul local municipal in acest moment, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1) din legea nr. 215 / 2001,
privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare.
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Corhana face prezicarea ca absenteaza d-nii consilieri Ionel Preda, Aurel Bacu si Berbece
Gheorghita.
Deasemeni dl. secretar al municipiului Focsani precizeaza ca absenteaza si dl. Primar Decebal Bacinschi fiind intr-o delegatie la
Bucuresti.

La sedinta participa:
? d-na Micsunica Baciu – director Directia resurse umane;
? d-na Cristina Costin – sef serviciu, investitii, fond locativ;
? d-nul Liviu-Dan Pogorevici – director executiv, Directia administratie publica locala;
? d-na Rodica Constantinescu – inspector, Directia administratie publica;
? d-na Eugenia Dragusanu – inspector, compartiment proiecte;
? d-ra Liliana Felicia Gheorghita – inspector serviciul juridic, contencios;
? d-nul Dan Cazaciuc – sef serviciu comunicare;
? d-nul Razvan Necula – inspector serviciul comunicare;
? d-nul Ion Gheorghe – director Politia Locala Focsani.

La sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-mediei locale.

In continuare dl. Presedinte de sedinta Radu Nitu prezinta proiectele ordinii de zi care cuprinde:

1. proiect de hotarare privind interzicerea afisajului electoral de orice fel, amplasat prin lipire, vopsire, agatare sau prin orice alta
modalitate in anumite locatii de pe raza Municipiului Focsani;

Nu sunt discutii si se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 17 voturi „pentru” si 1 vot „abtinere” a d-lui consilier Neculai Tanase.

Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind interzicerea afisajului electoral de orice fel, amplasat prin lipire,
vopsire, agatare sau prin orice alta modalitate in anumite locatii de pe raza Municipiului Focsani.
Dl. consilier Neculai Tanase „mai intai as vrea sa ma justific de ce m-am abtinut privind ordinea de zi. Nu mi se pare normal ca sa
facem o sedinta de indata pentru a interzice afisajul electoral in oras, mi se pare un pic iesit din comun, parca nu mai suntem intr-o
tara democratica. Citind Legea nr. 215/2001 si vreau sa va citesc si dumneavoatra pentru ce se face sedinta de indata „sedinta de
indata se convoaca numai in caz de forta majora si de maxima urgenta pentru rezolvarea intereselor locuitorilor comunei/orasului sau
municipiului sau in alte situatii stabilite prin Regulamentul de organizare si functionare a Consiliului local”. Suntem in vreuna din aceste
situatii? Este vreo nenorocire in orasul acesta? Vreti ca sa interzicem un drept al nostru democratic si campania electorala sa nu fie
intr-un cadru democratic? Mie imi pare foarte rau, dar eu asa vad si ma uit la dumneavoastra, majoritatea USL si de la PSD sa
spunem ca nu este o supriza, dar de la colegii de la PNL care sunt teoretic vorbind urmasii lui Bratianu, sa te opui unui drept castigat
dupa revolutie, de a avea campanie electorala, de a dezbate, de a promova candidatii si a te opune la asa ceva, eu cred ca noi cu totii
ne-am uitat zilele acestea la televizor si am vazut campania din America. Ati vazut in America asa ceva? Sa nu ai voie sa-ti promovezi
candidatii intr-un oras? Stimati colegi eu v-as propune sa va uitati mai mult spre America si Europa, decat spre Rusia, deci asa ceva
este de nivelul Rusiei, a Chinei. Imi pare foarte rau, dar acest USL a devenit, as putea sa spun „unde sunt libertatile”? Pentru ca noi
de fapt mergem incetul cu incetul spre dictatura, ne pierdem libertatile. Niste libertati castigate prin sange. Dupa Revolutie am intrat in

https://www.focsani.info/


Uniunea Europeana, am intrat in NATO, din punctul meu de vedere este scandalos ceea ce se intampla si nu sunt de acord cu asa
ceva.”
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „se pare ca, campania electorala a inceput pentru dl. consilier Neculai Tanase. Daca ar fi venit
acest discurs din partea unui coleg mai nou poate ca l-as fi inteles, dar avand in vedere faptul ca aceasta idee provine din mandatul
anterior, ma mira abordarea dansului. In mandatul anterior, chiar am facut un test, la campania pentru locale, un test zic eu de succes,
practic dupa terminarea campaniei electorale orasul arata curat si acesta este lucrul care trebuie sa ne intereseze acum. Nu ne
pierdem nici o alta libertate, ba dimpotriva ne castigam si aparam interesul cetateanului de a avea un oras curat si asta practic se si
doreste de la acest proiect de hotarare, ca Focsaniul sa fie un oras curat. Iar in ceea ce priveste, privitul peste gard, in Europa si mai
departe peste Ocean, in Statele Unite, d-le consilier eu va recomand sa mergeti la un oftalmolog. Daca cumva v-ati fi nimerit intr-o
campanie electorala in Franta spre exemplu, si in Belgia de altfel, o sa constatati ca exista doar spatii special amenajat pentru astfel
de afisaje. Nu toata lumea pune bannere si afise peste tot pe unde doreste. Probabil ca vreti din nou sa reeditati campaniile anterioare
si sa puneti afise cu canditatii dumneavoastra pe copaci, in copaci, pe pubelele de gunoi, pe unde va trazneste prin minte. Focsanenii
nu mai vor mizerie in oras, focsananenii vor curatenie si de aceea acest proiect de hotarare vine sa intareasca aceasta idee.”
Dl. consilier Dragos Puiu Horhocea „ca idee as vrea sa va spun ca PNL-ul deja o experienta in spate vis-a-vis de ceea ce inseamna
afisaje si va reamintesc cand in campaniile electorale trecute exista un banner PNL si 20 bannere PSD si din punctul acesta de vedere
s-a creat un echilibru si sunt sanse egale pentru toti. Exact cum spunea dl. consilier Bogdan Matisan, daca va veni un candidat nou,
ce se va intampla atunci? Nu are forta financiara a unui partid, nu are suficiente fonduri ca sa faca afisajele cum le face celelalte
partide. Imi amintesc cand in Piata Unirii trona un foarte mare frumos afis, cu o reclama negativa. Daca asta inseamna campanie
electorala, ca atunci cand nu ai nimic de zis sa incepi sa vorbesti urat despre celalalt, iarasi nu are nici o legatura, cred ca este
suficient cat pana acum au tronat doar sloganele urate. Trebuie sa demonstram fiecare in felul nostru ca putem face ceva si asta
nicidecum printr-un afisaj negativ sau printr-un banner. Nu cred ca are vreo legatura Bratianu cu afisajele si cu lupta politica din
secolul 21, fiecare secol isi traieste perioada lui. Iar in Statele Unite, bannere, nu cred. Oamenii aceea sunt civilizati, in primul rand o
campanie electorala, inseamna o lupta in idei, sa-ti exprimi ideile, sa arati ca vrei ceva sa faci, nu sa afisezi, nu cred ca tine de
democratie. Nu cred ca democratia moare daca nu punem noi afise sau bannere. Cred ca vrancenii s-au saturat sa plece cu masina
din Focsani pana in diverse localitati si sa vada atat de multe bannere cu diferite poze si ponte proaste sau glume nesarate.”
Dl. consilier Liviu Ioan Oloeriu „fara doar si poate sunt de acord cu ce au spus antevorbitorii. Conotatiile acestea legate de modul cum
se tine campania, de efecte, poate sa aiba legatura sau mai putina cu proiectul de astazi. Cred ca proiectul de astazi este un proiect
care tine de comunitatea noastra, tine de acel aspect al modului cum arata orasul, de curatenia orasului, de afisajul in acest oras mai
ales ca legiuitorul specifica modul de afisaj legal, spune in lege si acela este suficient, nu dezvolta mai departe. Daca legiuitorul ar fi
gandit-o altfel ar fi spun si acest aspect. Noi in comunitatea noastra spunem ca vrem sa facem afisaj asa cum spune legea alegerilor
parlamentare si cred ca subiectul nu aduce daune nimanui pentru ca stim foarte bine toti de la mesele acestea facem politica, nu o sa
faci notorietate in 30 de zile daca sta chipul tau lipit pe un bloc sau pe un stalp. Deci acesta este subiectul, este comunitatea noastra,
este adevarat sunt alte practici in alte state, noi avem o experienta deja care a fost buna si care a fost benefica cetatenilor.”
Dl. consilier Lionida Milea „dupa cum stiti grupul nostru s-a abtinut si in comisie de a vota pentru ca ne-am gandit ca proiectul acesta
de hotarare se putea discuta mai devreme, nu cu mai putin de 24 de ore poate cand incepe campania electorala. Fiecare staff de
campanie si-au pregatit bannere, nu afise pentru ca nu suntem de acord cu afisarea pe garduri, pe stalpi, dar atata timp cat se dau
voie la bannerele comerciale, nu inteleg de ce se interzic bannerele pentru campania electorala? Daca s-ar scoate toate bannerele si
cele comerciale sau am da un proiect de hotarare prin care am interzice toate bannerele in municipiul Focsani, atunci am fi de acord si
am avea un oras curat. Dar curatenia orasului nu inseamna numai bannere si afise. Nu ne uitam in jurul nostru ca tot orasul este facut
praf si mizerie peste tot si la toate colturile sunt numai mizerii? Din aceasta cauza noi ne-am abtinut.”
Dl. consilier Neculai Tanase „am ascultat cu foarte mare atentie ceea ce au spus colegii nostri, pentru mine este clar, pentru
majoritatea USL democratia este un lux.”
Intervine dl. consilier Catalin Vrabie „nu vorbim despre democratie aici.”

Dl. presedinte de sedinta Radu Nitu intrerupe discutiile si supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 14 voturi „pentru”, 2 voturi
„impotriva” a d-nilor consilieri Neculai Tanase si Lilian Ilie si 2 voturi „abtinere” a d-rei consilier Manuela Axente si a d-lui consilier
Lionida Milea, devenind hotararea nr. 157/335

Aflat in sala dl. Codrut Balas candidat la Alegerile Parlamentare pentru Senatul Romaniei paraseste sala strigand „ rusine, rusine.....”.”

Dl. presedinte de sedinta Radu Nitu considera ca au fost epuizate toate punctele de pe ordinea de zi, considera lucrarile sedintei
incheiate si multumeste tuturor pentru participare.
Drept care s-a incheiat prezentul proces verbal.

PRESEDINTE DE SEDINTA, Radu Nitu
SECRETARUL MUNICIPIULUI FOCSANI,Eduard-Marian Corhana
INTOCMIT, Daniela Bobeica


